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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów, 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 30.05.2023r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ul Mickiewicza 22B  

w Więcborku.  

Posiedzenie trwało od godz. 14:30 – 17:15 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 15/15 radnych. 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

W części I posiedzenia uczestniczyła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku. 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadziła Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w Więcborku p. Beata Kopta. 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji powitała wszystkich obecnych i przypomniała 

wcześniej przesłany radnym porządek obrad, który przewidywał: 

Porządek obrad: 

 

Część I 

 

 Wizja lokalna w oddziałach przedszkolnych w Szkole Podstawowej Nr 2 im. Kornela 

Makuszyńskiego w Więcborku - radni spotykają się na placu przy Szkole 

Podstawowej Nr 2w Więcborku. 

 

Część II  

 

1. Podsumowanie wizji lokalnej. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2023. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy  

4. Analiza i zaopiniowanie sprawozdania Burmistrza Więcborka, dotyczącego wykonania 

budżetu Gminy Więcborka wraz z informacja o stanie mienia komunalnego oraz 

sprawozdań finansowych jednostek gminnych za rok 2022 – zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2022. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami dla Gminy Więcbork na lata 2023-2026 

6. Sprawy różne. 
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Do porządku obrad nie wniesiono zmian. 

Następnie przystąpiono do realizacji przyjętej tematyki posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji otwierając dyskusję w części podsumowującej wizję lokalną  

w Szkole Podstawowej Nr 2 w Więcborku wskazała, że planując zadania inwestycyjne na 

kolejny rok na pewno należałoby uwzględnić remont pokrycia dachowego na Placówce. Dach 

został ocieplony styropianem i zrobiony około 20 lat temu i teraz należałoby już pochylić się 

nad wymianą papy. Dyrekcja zasięgnęła opinii fachowców, którzy zrobili rozeznanie  

i niewątpliwie stan dachu wymaga interwencji. Wykonany został już wstępny kosztorys, który 

zakłada 80.000, 00 zł na wymianę samej papy. Do tego koniecznie musi zostać wymieniona 

papa w części, gdzie mieści się sala gimnastyczna oraz na budynku usytuowanym na boisku 

„ORLIK” przy SP Nr 2. Ocena stanu dachu była też swego czasu przeprowadzona w związku 

z planami montażu paneli fotowoltaicznych na Placówce, wówczas też mówiono, że gdyby 

takie panele miały pojawić się na dachu Szkoły, papa musiałaby być odpowiedniej struktury  

i jakości w związku z tym, że panele się nagrzewają i mogłoby dojść do samozapłonu. 

Potrzebą, na która wskazała Dyrektor jest również zaplanowanie w najbliższych latach 

rozbudowy i przebudowy obecnej sali gimnastycznej. Oczywiście pierwszym krokiem 

musiałoby być wykonanie stosownej dokumentacji technicznej. Jeżeli ta inwestycja zostałaby 

rozłożona w czasie, w planach jest też zagospodarowanie terenu na kort lub do użyteczności 

szkolnej lub przedszkolnej. 

Radna Iwona Bonecka powiedziała, że z tą Placówką związana jest w pewien sposób 

emocjonalnie i jej temat będzie wywoływał szybsze bicie serca. Zawsze była jest i będzie 

zachwycona ta Szkołą, bo jest piękna, kolorowa, zadbana i pozostaje się cieszyć, że tak 

właśnie jest. Pozostają, o czym wspomniała Przewodnicząca Komisji pewne sprawy 

wymagające interwencji, tj. sala gimnastyczna i kort, ale też kuchnia. Wszyscy zdają sobie 

sprawę, że te zadania wiążą się z wydatkowaniem kolosalnych pieniędzy, ale dla uczniów, 

Szkoły i generalnie dla całego miasta, byłyby to inwestycje, które są pożądane. Na pewno 

należałoby powoli się nad tymi rzeczami skupiać uwagę. 

Przewodnicząca Komisji nawiązując do wspomnianej przez przedmówczynię kuchni w SP 

NR 2 mówiła, że pomysł jest taki, aby ta kuchnię uruchomić i poszerzyć o dowóz  

i współprace z innymi Placówkami, w tym z Miejsko-Gminnym Ośrodkiem Pomocy 

Społecznej w Więcborku. Pozostaje, jednak kwestia doprecyzowania legalności takich 

działań, tzn., czy Szkoła może świadczyć takie usługi. Na pewno uruchomienie Kuchni dla 

samej szkoły i funkcjonujących w niej pięciu oddziałów przedszkolnych byłoby zasadne, 

kwestia świadczenia ewentualnych usług zewnętrznych, to odrębna kwestia do wyjaśnienia. 

Poza tym, jak było widać Szkoła radzi sobie bardzo dobrze, pozyskuje nowych pracowników 

dbających o czystość i porządek wewnątrz i na zewnątrz budynku, ale też prace remontowe. 

W tym roku tylko raz posłużono się przy tego typu pracach firmą zewnętrzną przy wykonaniu 

toalety i remoncie stołówki.  

Radna Bonecka pytała, czy podłogi w klasach są na bieżąco konserwowane i utrzymywane 

w takim stanie, jak na początku, a jeżeli tak, to ile razy do roku wykonuje się prace 

zabezpieczające. 

Przewodnicząca Komisji potwierdziła, że corocznie kupowane są polimery i środki 

zabezpieczające nawierzchnię. Są one kosztowne, ale niezbędne do utrzymania podłóg we 

właściwym standardzie. Podłogi poddawane są Konserwacji raz do roku i rzeczywiście 

utrzymują właściwy poziom użyteczności i nie ma potrzeby ich wymiany.  
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Przewodnicząca RM zwróciła się do Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku z pytaniem, czy oprócz niewystarczających środków, które można pozyskać  

z Kuratorium Oświaty są jakiekolwiek inne projekty w ramach, których możliwe byłoby 

pozyskanie dodatkowych funduszy. Czy jest to jednak problem Samorządu, który musi 

znaleźć w swoim budżecie i ewentualnie w ramach ogłaszanych konkursów środki, żeby 

możliwe było gruntowne wyremontowanie kuchni w SP nr 2. Osobiście wstrzymałaby się  

z pomysłem budowy kortu, bo według niej nie byłyby to dobrze wydane pieniądze. Natomiast 

teren zasłonić, jeżeli komuś przeszkadza, że jest on niezagospodarowany. 

Dyrektor BOOS odnosząc się do sprawy remontu kuchni i koniecznych na to środków 

mówiła, że jest to kolejny rok, w którym starano się pozyskać środki w ramach Rządowego 

Programu moduł III „Posiłek w Szkole i w Domu”. Jest to rozwiązanie, które Rząd 

zaproponował kilka lat temu i w ramach, którego miedzy innymi finansowane są posiłki na 

rzecz podopiecznych Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Moduł III tego 

Programu, to opcja, z której pozyskano środki na doposażenie mniejszych punktów 

wydawania posiłków, w mniejszych szkołach, natomiast przyznanie środków jest uzależnione 

od spełnienia przez Placówkę określonych kryteriów-punktów, sprecyzowane  

w Rozporządzeniu wykonawczym do Programu. Szkoła Podstawowa nr 2 aplikując o te 

środki składa wniosek do organu prowadzącego i ten może wskazać określone okoliczności, 

które są w taki, nie inny sposób punktowane przez Rozporządzenie. Nie można zapewnić, np., 

ze szkoła będzie zapewniać posiłek dla tysiąca osób, bo tak nie będzie, a odzwierciedlić stan 

faktyczny. Faktem jest, że kolejny rok Gmina nie uzyskuje środków z tego Programu. Nawet, 

gdyby te środki pozyskano, to inny zakres zakupowy były trzy lata temu, a inny teraz przy 

obowiązujących cenach. Niemniej na bieżąco monitorowane są wszystkie możliwe Programy 

i Projekty, które mogłyby stanowić źródło finansowania przedmiotowego zadania. 

Wielokrotnie Dyrektor SP Nr 2 i Księgowa BOOS, analizowały środki różnych Fundacji, 

Instytucji, Spółek Skarbu Państwa, które uruchamiają środki na tego typu i inne działania,  

i podejmowano próby pozyskania środków. Na obecną chwilę BOOS jest na etapie 

wyjaśniania pewnych wątpliwości, czy można byłoby aplikować o dofinansowanie na 

rzeczoną Kuchnię w ramach kolejnego pomysłu, na dofinansowanie zadań oświatowych, 

zgodnie z zadaniami statutowymi poszczególnych placówek. Są to również środki Rządowe, 

ale jest tam tez dosyć wysoki wkład własny, a mianowicie 50%. Jednakże z uwagi na to, że 

zadanie jest już na jakimś etapie modernizacji kuchnio-stołówki, pojawiły się wątpliwości, 

czy będzie to spełniało kryteria dostępu. Wnioski można składać bodajże do połowy czerwca, 

ale pojawiła się trudność w kontakcie z komórką działająca przy Ministerstwie, aby 

doprecyzować pewne rzeczy i rozwiać powstałe wątpliwości.  

Przewodnicząca RM dopytała, czy Kuratorium Oświaty nie przyznając Gminie Więcbork 

środków w jakiś sposób to uzasadniło. 

Nie – odpowiedziała Dyrektor BOOS.  

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 

W dalszej części posiedzenia głos zabrała Skarbnik Gminy Więcbork przedstawiając 

projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork. 

a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2023., 

 

Zmiany dotyczyły: 
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1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.31.2023 z dnia 23 maja 2023r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85503 na kwotę 690, 00 zł z przeznaczeniem na 

realizację zadań związanych z przyznaniem Karty Dużej Rodziny. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210. 

2. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych 

w rozdziale 40001 w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków  

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację ustawy o szczególnych rozwiązaniach 

w zakresie niektórych źródeł ciepła w związku z sytuacją na rynku paliw. Gmina otrzymała 

środki na wypłatę rekompensaty przedsiębiorstwom energetycznym, o której mowa 

odpowiednio w art. 12 ustawy w kwocie 142.800,00 zł. Po stronie wydatków środki ujęte 

zostały w rozdziale 40001 §4430, §4010, §4110, §4120, §4210 i §4710. 

3. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 60016 §0950 w związku  

z przyznanym odszkodowaniem od ubezpieczyciela za szkody powstałe w wiacie 

przystankowej na ul. Gdańskiej w Więcborku (kwota 2.909,00 zł) oraz za szkody  

w barierkach drogowych w miejscowości Puszcza (kwota 2.200,00 zł). Otrzymane środki 

zostaną przeznaczone na likwidację szkody i ujęte w planie wydatków w rozdziale 60016 

§4210 (4.494,00 zł) i §4300 (615, 00 zł). 

4. Zmniejsza się plan dochodów bieżących w rozdziale 60016 §2170 o kwotę 123.670,00 zł  

w związku z realizacją zadania polegającego na remoncie ul. Brzozowej w Więcborku. 

Zadanie to jest współfinansowane środkami z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

Wyłonienie wykonawcy zadania w drodze przetargu spowodowało, iż koszt wykonania 

zadania jest niższy. Oprócz kwoty dofinansowania skorygowany został także plan wydatków 

na to zadanie w rozdziale 60016 §4270 o 75.468,00 zł. 

5. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75618 §0270 o kwotę 62.835,00 zł  

w związku z wpływem części opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych  

w obrocie hurtowym. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały  

w rozdziale 85154 w §4010, §4110 i §4120. 

6. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 4.700,00 zł  

w związku z wpływem darowizn od firm i osób fizycznych prowadzących działalność 

gospodarczą z przeznaczeniem na organizację Turnieju Sołectw w Puszczy. Po stronie 

wydatków zmiany zostały ujęte w rozdziale 75095 §4210 (1.700,00 zł) i §4300 (3.000,00 zł).  

7. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych  

w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu Pomocy na 

niżej wymienione zadania realizowane na podstawie Ustawy z dnia 12 marca 2022r.  

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa: środki na edukację dzieci z Ukrainy w rozdziale 80195 zwiększa się dochody 

(§2100) i wydatki (§4750 i §4850) o kwotę 17.743,00 zł, stypendia i zasiłki dla uczniów  

z Ukrainy (pomoc przyznawana na podstawie art. 53 ww. Ustawy) w rozdziale 85415 

zwiększa się dochody (§2100) i wydatki (§3290) o kwotę 3.640,00 zł. 

8. Dokonuje się zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych w rozdziale 

85395 o kwotę 9.180,00 zł, w związku ze złożonym wnioskiem do Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego o przekazanie środków na wypłaty dodatku węglowego w 2023 r. Po stronie 

wydatków środki ujęte zostały w rozdziale 85395 §3110 i §4210. 

9. Zwiększa się plan dochodów w rozdziale 90005 §2460 o kwotę 30.000,00 zł z tytułu 

wpływu środków udostępnionych przez NFOSiGW na pokrycie kosztów organizacji  

i funkcjonowania punktu konsultacyjno-informacyjnego w ramach programu priorytetowego 

„Czyste powietrze”. 

10. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 90015 §0950 o kwotę 4.442,00 zł  

w związku z odszkodowaniem, jakie wpłynęło od ubezpieczyciela majątku gminnego za 
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szkody w oświetleniu ulicznym na targowisku w Więcborku. Środki te zostaną przeznaczone 

na likwidacje szkody tj. zakup usług remontowych (90015 §4270). 

11. Zmiany w planie dochodów budżetowych w rozdz. 90095 § 2460 dokonano na podstawie 

złożonego wniosku do WFOŚiGW w Toruniu na sfinansowanie przedsięwzięcia pn.: „Ed-Ek 

w terenie” w wysokości 20.000,00 zł. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte 

zostały w § 4170 (9.000,00 zł), § 4210 (8.600,00 zł) i §4300 (2.400,00 zł). 

12. Zmiany w planie dochodów budżetowych w rozdz. 90095 § 2460 o kwotę 61.050,00 zł 

dokonano na podstawie złożonego wniosku do WFOŚiGW w Toruniu na dofinansowanie 

kampanii edukacyjno-promocyjnej „4U FOR YOU”. Kampania ta szereg działań 

podejmowanych na rzecz lokalnej społeczności mieszkańców Gminy Więcbork w celu 

przybliżenia metod ograniczania ilości wytwarzanych odpadów. Całkowita wartość projektu 

to 166.800,00 zł, w tym kwota dofinansowania 150.000,00 zł. Zadanie będzie realizowane od 

01 czerwca 2023 r. do 31 maja 2025 r. Na br. zaplanowano wydatki w łącznej kwocie 

66.650,00 zł, w tym udział własny Gminy 5.600,00 zł (§4170 – 15.350,00 zł, §4210 – 

30.800,00 zł, §4190 – 2.000,00 zł i §4300 – 18.500,00 zł). 

13. Zmniejsza się plan dochodów majątkowych w rozdziale 60016 §6370 o kwotę 

1.024.211,00 zł w związku z realizacją zadania pn.: „Budowa i przebudowa dróg wraz  

z niezbędną infrastrukturą techniczną na terenie miasta i Gminy Więcbork”. Zadanie to jest 

współfinansowane środkami z Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji 

Strategicznych. Wyłonienie wykonawcy zadania w drodze przetargu spowodowało, iż koszt 

wykonania zadania jest niższy. Oprócz kwoty dofinansowania skorygowany został także plan 

wydatków na to zadanie w rozdziale 60016 §6050 również o kwotę 1.024.211,00 zł. 

14. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 60016§0840 o kwotę 180, 00 zł (wpływy ze sprzedaży zezłomowanego sprzętu 

drogowego), 

 60016§0940 o kwotę 570, 00 zł (zwrot zasądzonych kosztów komorniczych), 

 70005 §0470 o kwotę 760, 00 zł (wpływ opłaty za trwały zarząd nieruchomości będących 

w posiadaniu Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku), 

 71095 §0830 o kwotę 500, 00 zł (wpływ płatności za usługi rezerwacji miejsca na 

targowisku miejskim w Więcborku), 

 75011 §2360 o kwotę 3, 00 zł, 85228 §2360 o kwotę 171, 00 zł i 85502 §2360 o kwotę 

10.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej),  

 75023 §0830 kwotę 600, 00 zł (wpływy za usługę udostępnienia pomieszczenia na 

bezpłatny punkt pomocy prawnej w ramach rządowego systemu bezpłatnego 

poradnictwa), 

 75023§0940 o kwotę 1.100,00 zł (zwrot rozliczonych składek z tytułu ubezpieczenia 

mienia i składek na ubezpieczenia społeczne), 

 75023§0970 o kwotę 4.700,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu 

rozliczeń z dostawcą terminali płatniczych do urzędu), 

 75085§0970 o kwotę 5.100,00 zł (wpływy kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego 

pracownika), 

 75615 §0500 o kwotę 820, 00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

 75616§0880 o kwotę 177, 00 zł (wpływy z opłaty prolongacyjnej), 

 75618§0920 o kwotę 121, 00 zł (wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłaty 

eksploatacyjnej), 

 90015 §0940 o kwotę 400, 00 zł (zwrot nadpłaty w tytułu zakupu energii elektrycznej), 

 90026§0910 o kwotę 8.000,00 zł (wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu 

opłaty za gospodarowanie odpadami). Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na 
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poziomie umożliwiającym zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego planu 

finansowego. 

15. W planie finansowym wydatków w rozdziale 60016, oprócz zmian opisanych w pkt 3, 4  

i 13 uzasadnienia, dokonano następujących zmian: 

 w §4270 zwiększa się plan o kwotę 25.000,00 zł z przeznaczeniem na remont 70 mb drogi 

bitumicznej w Puszczy, 

 w §4300 zwiększa się plan o kwotę 30.000,00 zł celem zakupu usług koparko-ładowarką 

przy załadunku materiałów drogowych i bieżącym utrzymaniu dróg, 

 w §6050 zwiększa się plan w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Budowa drogi relacji 

Borzyszkowo – Klarynowo” o kwotę 2.380,00 zł z przeznaczeniem na wykonanie 

dokumentacji w celu uzyskania decyzji środowiskowej.  

16. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75095 §4210 o kwotę 15.000,00 zł, 

oprócz zmian opisanych w pkt 6 uzasadnienia, z przeznaczeniem na sfinansowanie bieżącej 

działalności UM w Więcborku 

17. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 90015 §4270 o kwotę 64.538,00 zł 

w związku z podpisaniem umowy na konserwację oświetlenia ulicznego z Enea Oświetlenie 

Sp. z o.o. i uzyskaniem niższej niż zakładano ceny za wykonanie tego zadania w br. 

18. Zwiększa się plan wydatków budżetowych w zadaniu pn.: „Dofinansowanie do budowy 

studni wierconych” o kwotę 6.000,00 zł w związku z wpływem wniosku spełniającego 

kryteria programu. 

19. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 92695 pomiędzy §4300 

i §4430 a §4510 o łączną kwotę 2.630,00 zł celem zapewnienia środków na dzierżawę od 

PGW Wody Polskie działki nr 277 w Śmiłowie oraz działki nr 57/2 w Lubczy (plaże przy 

Jeziorze Więcborskim i jeziorze w Lubczy). 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda nawiązał do ostatniego punktu zmian stwierdzając, że po raz 

pierwszy pojawia się taka pozycja. Pytał, z czego to wynika. 

Zastępca Burmistrza Więcborka przypomniał, że przy omawianiu uchwały dotyczącej 

kąpieliska wspomniał o tej sprawie. Rzeczywiście niedawno wpłynęło pismo – projekt 

porozumienia umowy dzierżawy od „Wód Polskich”. Początkowo kwoty te były dużo 

wyższe, ale Gmina Więcbork się od tego odwołała. Pojechał osobiście z przedstawicielami 

„WP” na wizje w terenie i dzierżawy zostały zmniejszone to tych, które faktycznie są 

zajmowane przez stałe elementy, tj. w Więcborku kawałek pomostu, zjeżdżalni, w Lubczy 

pięć ławek i grill. Niemniej „WP” naliczyły tą dzierżawę trzy lata wstecz za bezumowne 

korzystanie z tych terenów. Próbowano się do tego odwołać, ale uzyskano informację, że 

Dyrektor Państwowego Gospodarstwa „WP” nie wyraził zgody na anulowanie tej opłaty. 

Zatem większość z ww. opłaty stanowi kwota za bezumowne korzystanie /tam funkcjonuje 

inna stawka/, natomiast obecnie za Więcbork opłata wyniesie 180, 00 zł rocznie, a za Lubczę 

150, 00 zł rocznie i jest to ta minimalna kwota, która Gmina musi wnieść. 

Radny Wenda zauważył, że plaża w Lubczy wyposażona zostały w ramach środków  

z Programu w roku 2008 – 2009. Teraz oficjalnie nie ma tam kąpieliska z obsadą ratownika, 

itp., zatem takie potraktowanie wydaje mu się bardzo zastanawiające. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 15 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 
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b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Zmian praktycznie niewiele. Potrzeba wywołania tego projektu wynikała z konieczności 

umieszczenia w WPF w załączniku przedsięwzięć Kampanii edukacyjno-promocyjnej „4U 

FOR YOU”, dofinansowanej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu. Zadanie, to będzie realizowane przez trzy kolejne lata, zatem należało 

umieścić niezbędne limity wydatków na trzy kolejne lata. Na rok 3023 – 66.650, 00 zł, na 

2024r. - 81.700, 00 zł i na 2025r. – 18.450, 00 zł. Łączna kwota zadania wynosi 166.800, 00 

zł. Kosmetyczna zmiana dotyczy roku 2023 i polega na dostosowaniu kwot dochodów  

i wydatków tak, aby były zbieżne z podjętą uchwała w sprawie zmian budżetu Gminy 

Więcbork na rok 2023.  

 

 Projekt nie wywołał dyskusji 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 15 radnych. 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Dane wykonanego Budżetu Gminy Więcbork za rok 2022 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego oraz sprawozdań finansowych jednostek gminnych za rok 2022 przedstawiła 

również Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk.   

Analizowane dokumenty dostępne są do wglądu w biurze Rady Miejskiej w Więcborku 

oraz Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork w zakładce „Majątek i Finanse” 

– Sprawozdania. 

Z obrad ubył radny Marian Chęś – obecnych 14 radnych 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda zauważył, że pojawiły się pewne niepokojące sygnały dotyczące 

zaległości czynszowych, czy w opłacie śmieciowej. Niemniej jest pełen uznania dla osób, 

które wykonywały ten budżet za to, w jaki sposób pomimo licznych trudności, został on 

zrealizowany. 

Przewodnicząca Komisji zapytała, jakie formy działania przewiduje się w kwestii 

odnotowanych zaległości czynszowych. Znana jest propozycja Gminy dotycząca możliwości 

odrabiania tych zaległości przez dłużników w formie pracy na rzecz gminy, pytanie, czy są 

zainteresowani. 

Skarbnik Gminy Więcbork potwierdziła, że rzeczywiście dłużnicy mają możliwość 

odpracowywania, ale jest to alternatywa na zasadzie dobrowolności, nikogo do niczego nie 

można zmusić. Gmina narzędzia posiada, chęci również, żeby pomóc dłużnikowi w spłacie 

należności w postaci np. rozłożenia długu na raty, ale nie ma woli po stronie zobowiązanego. 

Czasami cokolwiek rusza się w momencie, kiedy ktoś chce wykupić lokal i musi wpierw 

spłacić zaległości. Od 2012r. lokalami zarządza ZGK i osoba zajmująca się czynszami 

okresowo składa sprawozdanie, jak wygładzają zaległości u poszczególnych dłużników  

i, co jest w tym zakresie robione, aby te zaległości wyegzekwować. Dość sporo się w tym 

temacie dzieje, od uznania kwoty długu przez dłużnika i jego starań w kwestii spłaty, po 
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sytuacje dotyczące tych bardzo opornych, kiedy sprawy przekazywane są do egzekucji 

komorniczej. Najczęściej dłużnicy są też beneficjentami Opieki Społecznej i pomimo 

zabezpieczenia wierzytelności nakazem zapłaty, nie ma, z czego tej kwoty ściągnąć.  

W przypadku podatków nieznacznie jest trend malejący. W tym roku była kwota 37.000, 00 

zł, ale dotyczyło to przypadków dwóch podatników i jednorazowych epizodów sporych 

zaległości, które na ten moment zostały już uregulowane. Natomiast w zakresie podatków  

i opłat lokalnych pojawiają się nieduże zmniejszenia coroczne, ale coś się pojawia. Z kolei 

kwota egzekucyjna zasadzona od byłego pracownika, względnie systematycznie wpływają 

pewne kwoty w granicach 30.000, 00 zł – 40.000, 00 zł rocznie. Przy pierwotnej kwocie 

przekraczającej 700.000, 00 zł nie są to być może kwoty duże, ale sukcesywnie ten dłuż 

maleje. Niepokojący są na pewno dłużnicy alimentacyjni, ale są to sprawy praktycznie 

nieosiągalne do wyegzekwowania.  

Radny Wenda zauważył, że niby jest większy cud gospodarczy, większe minimalne 

wynagrodzenia, nie ma bezrobocia, zatem można dedukować, że ludzie mają pieniądze i nie 

powinno być problemów z ściągalnością należności. Jest to bardzo zastanawiające. 

Skarbnik Gminy przypomniała, że minimalne wynagrodzenie jest wolne od potrąceń 

komorniczych. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiła do zaopiniowania projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2022. 

Obecnych 14 radnych 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy 

Więcbork na lata 2023-2026 przedstawił zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek 

Masztakowski. 

 

Obowiązek przyjęcia takiego Programu wynika z art. 87 ustawy o ochronie zabytków i opiece 

nad zabytkami. Dokument sporządza się raz na cztery lata i przyjmuje się go uchwałą rady 

gminy. Projekt uchwały podlega zaopiniowaniu przez Wojewódzki Urząd Ochrony Zabytków 

i taka pozytywną opinię uzyskał projekt przedłożony Radzie Miejskiej w Więcborku przez 

Burmistrza Więcborka w dniu 14 kwietnia 2023r. Głównym zadaniem Programu jest 

wskazywanie kierunków i sposobów działania Gminy w zakresie ochrony zabytków 

znajdujących się na terenie gminy Więcbork. W nowym dokumencie zaktualizowana została 

liczba zabytków z podziałem na te wpisane do Rejestru Zabytków, tj. te, które są  

u konserwatora /na terenie gminy Więcbork jest ich 11/ i tych w tzw. Ewidencji Zabytków, 

która prowadzi Gmina /pozycji prawie 800/. Dla każdego takiego obiektu musi być 

sporządzona karta zabytku. Ponadto dokument określa wszystkie atuty gminy w kontekście 

posiadanych zabytków oraz zagrożeń. Gminę Więcbork ujmuje się, jako gminę o walorach 

turystycznych, która stara się dbać o zabytki, które uwzględnione zostały w Rejestrze 

Zabytków. Większość tych Zabytków stanowi własność Kościoła Rzymskokatolickiego, stąd 

też ingerencja w ich ochronę jest dość ograniczona. Wpisano również do Programu 

możliwość określenia pewnej puli pieniędzy, która byłaby przeznaczona na dotacje dla 

właścicieli tych obiektów zabytkowych. Możliwość taka pojawiła się w tym roku, gdyż Rząd 

ogłosił Program Ochrony Zabytków i Gmina Więcbork wystąpiła z wnioskiem o kwotę ponad 

1.000.000, 00 zł. Jeżeli te środki uda się pozyskać Gmina przeznaczy je w ramach dotacji dla 
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właścicieli tych obiektów, którzy zawnioskowali o taką dotację. Chodzi tu przede wszystkim 

o kościoły oraz dwa budynki, będące własnością Gminy Więcbork.  

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

 

Radna Bonecka w kontekście omawianego dokumentu zapytała o ruiny Pałacu w Runowie 

Krajeńskim. Wie, że jest to teren prywatny, ale zawsze, kiedy jest w tym urokliwym miejscu 

myśli o tym, że niezabezpieczona budowla i jej stan techniczny mogą spowodować jakiś 

poważniejszy wypadek. Pytała, czy te ruiny podlegają też jakiejś konserwacji, czy właściciele 

są zobligowani do takich czynności. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka odpowiedział, że zapewnienie odpowiedniego stanu 

obiektu leży po stronie jego właściciela i to on powinien zrobić wszystko, aby nikomu  

z przebywających w pobliżu budowli nie stała się krzywda. Gmina w tej kwestii nie ma 

władztwa, może jedynie, jeżeli będzie dysponowała odpowiednimi środkami, udzielić na 

wniosek właściciela obiektu dotacji w celu ochrony tego zabytku. 

 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiła do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

 

Obecnych 14 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

W sprawach różnych Radna Iwona Bonecka, jako członkini Stowarzyszenia „Szpital 

Wspólnym Dobrem” zachęciła radnych do zakupu cegiełek na rzecz ww. Organizacji. Jak 

wszyscy wiedzą Stowarzyszenie działa już od niemal 25 lat zbierając fundusze na zakup 

sprzętu i urządzeń medycznych dla Szpitala Powiatowego w Więcborku z pożytkiem dla 

wszystkich potencjalnych pacjentów, między innymi, z terenu gminy Więcbork. Przez czas 

swojego działania zebrała niemal 1.000.000,00 zł wzbogacając zaplecze techniczne Szpitala. 

Celem, jaki Stowarzyszenie obecnie sobie obrało jest zakup urządzenia okulistycznego, 

niezbędnego w szczegółowej diagnostyce. Zdaniem lekarzy pracujących. Zakupiony aparat 

trafiłby do poradni okulistycznej tutejszego Szpitala. Obecnie pacjenci na badanie tym 

sprzętem odsyłani są do Bydgoszczy lub Chojnic. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych 

 

/-/ Beata Kopta 

 

         

 


